
 

Sterk tot in de Kern, dat is de titel van het verkiezingsprogramma van de Partij van de Arbeid voor 
de gemeenteraadsverkiezingen op 19 maart aanstaande.  
 
Enthousiaste en gemotiveerde mensen willen zich de komende 4 jaar weer inzetten voor u en uw 
gemeente. Met de uitgangspunten van de PvdA, bestuurlijke ervaring en een eigen geluid, willen wij 
samen werken aan een leefbare samenleving, waarin iedereen meetelt en iedereen meedoet.  
 
Ook in de gemeente Zuidhorn gaat het om de vraag of onze toekomst vooral een gezamenlijke 
toekomst wordt of een toekomst waar het vooral ieder voor zich is. Wij gaan voor gezamenlijkheid 
en met uw steun zien we die toekomst positief en met vertrouwen tegemoet. 
 
De Partij van de Arbeid heeft de afgelopen periode veel belangrijke partijpunten gerealiseerd op het 
gebied van ruimtelijke ordening, volkshuisvesting, recreatie en toerisme en het cultureel erfgoed.  
Ook is er veel gedaan voor het onderwijs en het minimabeleid. We hebben veel punten uit ons 
vorige verkiezingsprogramma voor u gerealiseerd. Daar zijn we ontzettend trots op.  
 
De PvdA zit voor de komende periode weer boordevol ambities. We willen deze ambities voor een 
leefbaar Zuidhorn de komende vier jaar dan ook graag weer vorm en inhoud geven. Daar gaan we 
voor, met uw steun! 

Mark Veenstra, lijsttrekker PvdA Zuidhorn 
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Onze kandidaten: 
 

    1.  Mark Veenstra              2. André Hatzman                  3. Trudy Berends                 4. Han Meuleman 
 
    5. Taeke Boersma         6. Machiel van der Schaaf         7. Gerrit Landman                  8. Remco Ekkers 
 
  9. Berend-Jan Dobma       10. Hidde Leeuwerink          11. Lodewijk Hoogstra            12. Minko Jansma 
 
 

Wat heeft de PvdA afdeling Zuidhorn in de afgelopen periode voor u gedaan? 
 

De PvdA heeft de afgelopen raadsperiode weer deel uitgemaakt van de coalitie. Daarmee hebben 
wij de verantwoordelijkheid genomen om met uw stem ons verkiezingsprogramma te 
verwezenlijken en de goede dingen voor de gemeente Zuidhorn te doen. In plaats van langs de 
zijlijn te blijven staan hebben wij in economisch moeilijke tijden bijgedragen aan en ons ingezet 
voor: 

 
• Welzijnsbeleid: Het overeind houden van het armoede- en minimabeleid voor de minder 

draagkrachtigen in de gemeente en het goed verzorgd in hun eigen omgeving kunnen blijven 
wonen en functioneren van ouderen. Blij zijn we met de realisatie van de Buurthuiskamer in 
Aduard. 

• Goed onderwijs: Inhoud geven aan de Brede School in Zuidhorn, verkeersveilige routes, 
opkomen voor het openbaar onderwijs, weer invulling geven aan de leegkomende scholen in 
Aduard, den Horn en Visvliet. Daar waar schoolsluiting in het geding was: samenwerking tussen 
openbaar en bijzonder onderwijs stimuleren. 

• Het in stand houden van de voorzieningen in onze kernen, en hebben we mooie resultaten 
bereikt t.a.v.  bijvoorbeeld versterking van de dorpshuizen en het open houden van de 
bibliotheken in Grijpskerk, Oldehove en Aduard en de wisselbibliotheek in Visvliet.  
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• Verkeer en Vervoer: verbetering van de trein- en busverbindingen tussen onze gemeente en de 
stad Groningen. Trots zijn we op ons fietspadennet en de gerealiseerde nieuwe fietspaden: 
Zuidhorn – Aduard - Groningen, Den Horn – Zuidhorn en Aalsum - Electra 

• Woningbouw:  er wordt nog volop gebouwd in Zuidhorn en onze wethouder heeft daar flink aan 
bijgedragen en met succes hebben we ons ingezet voor duurzaam bouwen, het energiezuinig 
maken van bestaande woningen en specifieke aandacht gevraagd voor starters (startersleningen 
om de koop van een woning haalbaar te maken) en senioren.  

• Projecten als realisering van het Komplan Zuidhorn, een compact winkel/horeca centrum in 
Zuidhorn met Overtuinen, Dorpsvenne en Holtplein. 

• Sport: Een optimale sportinfrastructuur binnen de gemeente, met o.a. een kunstgrasveld voor 
voetbalvereniging Grijpskerk, nieuwe tennisbanen voor TIOL Zuidhorn, verbetering van de 
faciliteiten op en rond de Quicksilver S en een nieuw trainingsveld voor vv Zuidhorn. 

• Natuur en milieu: blijvend aandacht gevraagd voor de kwaliteiten en de bescherming van het 
Nationaal Landschap Middag- Humsterland en Nationaal Park Lauwersmeer 

• Financiën: ondanks de recessie zijn we realistisch geweest en hebben we onze gemeentelijke 
financiën op orde gehouden.  

 
Op deze bereikte resultaten zijn wij ontzettend trots! 

 

 

Wat wil de PvdA afdeling Zuidhorn in de periode 2014-2018 bereiken?  
 

Net als alle gemeenten krijgt onze gemeente er de komende tijd veel taken bij. De decentralisatie 
van de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten (AWBZ), Jeugdzorg, Participatiewet en Passend 
Onderwijs zorgen voor grote veranderingen binnen onze gemeente. De financiële middelen 
worden daarentegen alleen maar minder. 
De PvdA vindt dat de rol van de gemeente daarom moet veranderen. De gemeente stelt zich niet 
op als beleidsbepaler, maar werkt samen met inwoners, bedrijven en organisaties om dit nieuwe 
beleid vorm te geven. Ze stimuleert initiatieven en faciliteert deze met kennis, kunde en middelen. 
Zuidhorn wordt wat de PvdA betreft een gemeente met durf. Een proactieve gemeente, die 
participeert in de samenleving.  Een betrouwbare partner, die consistent is in haar werkwijze en 
verantwoording. Deze gedachte ziet u terug in dit 10 puntenprogramma. 

 
1. Samenleving en Bestuur  
     (Op het gebied van bestuur willen we groter groeien om kleinschalig te blijven werken.) 
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De PvdA is voorstander van de gemeentelijke herindeling. Schaalvergroting is daarbij echter geen 
doel op zichzelf. De herindeling moet de uitkomst zijn van een proces waarbij de dienstverlening 
aan de bewoners en de samenwerking binnen de gemeente centraal staan. Daarbij moet 
rekening worden gehouden met de bestaande samenwerkingsverbanden, de lokale 
ontwikkelingen en de natuurlijke en cultuur-historische grenzen. 
 
Sterke dorpen 
Binnen al deze ontwikkelingen streeft de PvdA naar sterke dorpen. Dorpen waarin de inwoners 
zich betrokken voelen bij elkaar en hun leefomgeving. De verenigingen van onze dorpen worden 
gekoesterd en gestimuleerd. Inwoners worden gemotiveerd om verantwoordelijkheid te nemen 
en initiatieven te ontplooien. 
Bij keuzes over voorzieningen in de gemeente vindt de PvdA deze sociale verbanden belangrijker 
dan ‘stenen’. We willen voorzieningen voor onderwijs, zorg, welzijn, cultuur en sport zoveel 
mogelijk bundelen en samenwerking stimuleren.  De bereikbaarheid van voorzieningen is daarbij 
belangrijker dan de nabijheid. We maken ons sterk voor een goede spreiding en toegankelijkheid 
van maatschappelijke voorzieningen, en daarmee de leefbaarheid van alle 15 dorpen. 
 

 We willen een ontmoetingsplek in ieder dorp, of het nou een buurthuiskamer of een dorpshuis 
is, dat maakt niet uit. 

 We hebben een kwalitatief goed bibliotheeknetwerk in onze gemeente en we willen dat graag 
zo houden. 

 Onze gemeente heeft kwalitatief goede sportvoorzieningen en wij willen deze behouden. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2. Werk en Inkomen  
        (Een baan voor iedereen!) 
 

Iedereen een baan. Dat is waar de PvdA van droomt. De PvdA wil daarom een activerend Plan van 
Arbeid voor de regio. Dit plan moet zoveel mogelijk mensen aan betaald werk helpen. Dat 
gebeurt in samenwerking tussen de gemeente, werkgevers, WSW-instellingen, UWV en onderwijs 
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en is bedoeld voor iedereen: Jongeren, ouderen, mannen en vrouwen. Bedrijven worden bij het 
beleid betrokken en gestimuleerd om verantwoordelijkheid te nemen. Mensen zonder werk 
worden actief begeleid. 
Ook de gemeente zelf zal hierin een belangrijke rol spelen. Aanbestedingen zullen zoveel mogelijk 
lokaal worden gedaan. De gemeente biedt stage- en werkervaringsplaatsen aan en geeft 
kandidaten zonder betaald werk de voorkeur bij de invulling van vacatures. 
Er moeten specifieke maatregelen (bv stageplaatsen, oprichten van een vakopleiding voor 
volwassenen, scholingstrajecten enz.) komen voor 45 plussers, die werkeloos zijn geworden. 
Als mensen toch werkloos zijn of op om andere reden weinig inkomen hebben, is het van belang 
ze te blijven ondersteunen. De PvdA wil daarom in de komende periode het volgende: 
 

 Schuldhulpverlening moet in het teken staan van preventie. 

 De kwijtschelding van lokale lasten voor mensen met een minimum inkomen moet worden 
behouden of uitgebreid. 

 Er mogen geen wachttijden zijn voor schuldhulpverlening. 

 Startende ZZP’ers moeten ondersteund worden. Wij willen dat zij altijd kunnen meedingen naar 
opdrachten die de gemeente in de markt zet. 

 Voor ZZP’ers die schuldhulpverlening nodig hebben, moet de gemeente niet meer als 
voorwaarde stellen, dat zij hun bedrijf stop zetten. 

 
3. Zorg en Welzijn  

        (Zorgen voor Meedoen)  
 

De PvdA vindt het belangrijk dat zorg dichtbij geregeld wordt. Wij zijn voorstander van de 
gezondheidscentra in de kernen Zuidhorn, Aduard, Oldehove en Grijpskerk, die de omliggende 
dorpen bestrijken. Van daaruit werken huisartsen apothekers, fysiotherapeuten, maatschappelijk 
werkers, sociaal psychiatrische en wijkverpleegkundigen of andere medici samen voor de 
patiënten in hun dorp.    
Meerdere hulpverlenende instanties in 1 gezin willen we voorkomen. (1 gezin, 1 plan, 1 
regisseur) De hulp moet zoveel rond de gezinnen geregeld worden en voorkomen dat de situatie 
uit de hand loopt.. De PvdA wil dat mantelzorgondersteuners extra capaciteit krijgen om 
mantelzorgers op te zoeken en helpen met praktische oplossingen.  
 

4. Onderwijs en Jeugd 
 

Alle kinderen hebben recht op goed onderwijs. Daarvoor moeten zoveel mogelijk kinderen in het 
gewone onderwijs tot hun recht kunnen komen. Achterstanden moeten worden ingehaald door 
middel van voorschoolse educatie, verlengde schooldagen en extra begeleiding. Het vroegtijdig 
verlaten van de school moet zoveel mogelijk worden voorkomen. Daarom is ook in het onderwijs 
samenwerking van groot belang. Ouders moeten betrokken zijn bij het onderwijs van hun kind. 
Jongeren die in de problemen komen moeten goede zorg krijgen. De gemeente is daarbij vanaf 
2015 verantwoordelijk voor Jeugdzorg. De PvdA wil dat alle partijen die betrokken zijn bij de 
jeugdzorg meer gaan samenwerken. Een integrale aanpak van de AWBZ, Jeugdzorg en onderwijs 
is noodzakelijk om problemen op te lossen en te voorkomen. Eén gezin, één plan en één 
aanspreekpunt is daarbij het uitgangspunt.. 

 
 
 



 5 

5. Wonen, Ruimtelijke Ordeningen en Milieu  
       (Een fatsoenlijk huis in een fatsoenlijke omgeving) 
 

De Partij van de Arbeid wil investeren in betaalbare woningen, voor zowel huurders als kopers. 
De partij wil daarvoor vraaggericht bouwen stimuleren. Bij nieuwbouw wordt bijvoorbeeld 
gekozen voor levensloopbestendige woningen. Bewoners worden actief betrokken bij de (her-) 
inrichting van gebieden en de inrichting van hun woning. 
In de dorpen waar het aantal inwoners afneemt, wordt vooral gewerkt aan leefbaarheid. Er wordt 
een plan ontwikkeld om langdurige leegstaand tegen te gaan en bouwprojecten worden 
afgestemd op de toekomstige bevolkingsopbouw. Samen met de bewoners wordt gezocht naar 
manieren om de voorzieningen in de dorpen met krimp zoveel mogelijk in stand te houden. 
De PvdA wil dat de gemeente haar plattelandskarakter behoudt. Dit valt het best te bereiken 
door in de toekomst te kiezen voor het opvullen van lege plekken in de kernen door 
(ver)nieuwbouw en renovatie. 
De PvdA wil dat de gemeente inhoud geeft aan de binnen de dorpen gemaakte dorpsvisies die 
ervoor zorgen dat verschillende projecten in hetzelfde dorp elkaar versterken. Bij het uitvoeren 
van die plannen, trekt de gemeente samen met de ondernemers, bouwbedrijven en inwoners 
op.Ook willen we graag investeren in een veilige en goed onderhouden openbare ruimte. 
Speeltuinen, groen, parken en bankjes nodigen uit om mensen te ontmoeten. 

 
  Natuur, Milieu en Landschap 

Wij hebben de ambitie dat onze gemeente in 2020 een CO2-neutrale gemeente is. De fiets en het 
openbaar vervoer moeten maximaal worden gefaciliteerd, zoals een snelle verbinding naar de 
stad, maar ook een goede OV-verbinding naar alle dorpen. Een goed fietspadennet draagt bij aan 
de toegankelijkheid van natuur en landschap. Zoals bijvoorbeeld het prachtige Middag-
Humsterland en het Lauwersmeergebied. Verder wil de PvdA dat de gemeente de inspanningen 
om klimaatneutraal te werken, intensiveert. 
 
De Partij van de Arbeid koestert het Groningse Landschap. Daarom wil de partij megastallen 
verbieden, de authenticiteit van het landschap zoveel mogelijk behouden en investeren in de 
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aanleg van fiets- en wandelpaden. Nachtelijke duisternis in natuurgebieden moet zoveel mogelijk 
worden hersteld en behouden. 
De PvdA vindt het onaanvaardbaar dat de winning en opslag van gas ernstige gevolgen heeft voor 
de bewoners van Groningen. Voor deze activiteiten moet draagvlak zijn bij de inwoners. 

 
6. Openbare orde en Veiligheid 

 
Het veiligheidsbeleid gaat over: “voorkomen waar het kan en handhaven waar dat moet” 
De buurtagent vinden wij hierin belangrijk en willen daarom het aantal buurtagenten in stand 
houden en waar mogelijk vergroten. 
Openbare verlichting geeft een gevoel van veiligheid, we willen dan ook goede energiezuinige 
straatverlichting in onze dorpen die het ook daadwerkelijk doen. 
Wij willen dat u als inwoner betrokken wordt bij het veiligheidsbeleid. Ook bij het uitvoeren 
ervan. Jaarlijks wordt u als inwoner gevraagd, welke problemen u ervaart, hoe die moeten 
worden aangepakt en wat er samen met de gemeente aan gedaan kan worden. 
We willen ook streng zijn tegen alcoholmisbruik onder jongeren, maar we zijn voornamelijk voor 
preventie in de vorm van voorlichting.  

 
7. Sport en cultuur  

        (voor sociale cohesie) 
 
Sportverenigingen en culturele instellingen zijn belangrijk voor de cohesie van een dorp. De PvdA 
wil de sociale functie van sportverenigingen verder versterken door verbinding te leggen met 
scholen, buitenschoolse opvang en bijvoorbeeld dorpshuizen. Ook mensen met een minimum 
inkomen moeten daarbij worden gestimuleerd om deel te nemen. Daarvoor wil de PvdA een 
sportstimuleringsfonds instellen, dat sport actief onder de aandacht brengt van kinderen en 
ouders.  
Op het gebied van cultuur streeft de PvdA naar hoogwaardige voorzieningen, met name de 
muziekschool en de bibliotheek. Culturele instellingen moeten intensief samenwerken met 
scholen om kinderen zo te helpen hun identiteit te vinden. 
We willen verdere bezuinigingen op kunst en cultuur vermijden. 

 
8. Economie, Toerisme en Recreatie 

De PvdA wil dat de bestaande bedrijfslocaties van goede kwaliteit zijn en een sterke uitstraling 
hebben voor wat betreft de infrastructuur en andere voorzieningen. We zetten in op het 
verbeteren van bestaande locaties en niet op uitbreiding. Het moet voor ondernemers 
aantrekkelijk zijn om zich in onze gemeente te vestigen. De gemeente vervult daarbij een 
ambassadeurs en facilitaire rol. 
Bij (bouw)projecten van de gemeente worden in de aanbestedingsprocedure voorwaarden 
opgenomen waardoor het project conform het leer/werk-traject ‘leerling bouwplaatsen’ wordt 
ingericht en uitgevoerd. De regels voor aanbestedingen worden zo toegepast dat het voor lokale 
ondernemers aantrekkelijk is om in te schrijven op aanbestedingen. 
Voor onze regio ontwikkelen we de strategie om de bouw, als belangrijke banenmotor, te 
stimuleren. We zetten alle landelijke regelingen in en maken waar dat kan afspraken met 
bouwondernemers en woningcorporaties. 
De PvdA wil actieve promotie van het Nationaal Landschap Middag-Humsterland en het 
Nationaal Park Lauwersmeer. 
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Wij willen dat de zorg voor de vele Rijksmonumenten binnen onze gemeente gecontinueerd en 
gekoesterd wordt.. 
Wij staan voor ontwikkeling van een regionaal pakket van toeristische voorzieningen in 
Westerkwartierverband, wat ook goed is voor de werkgelegenheid.  
Wij zetten niet alleen  in op de uitbreiding van het fietspadennet (bijvoorbeeld: 
Westerhornerweg  naar de Snip in Grijpskerk) maar naar meer promotie van het 
fietsknooppunten systeem, onze fietsroutes komen langs de toeristische topattracties in onze 
gemeente (Electra, kerk Franssum, kerkje Harkema, Niehove, Visvliet, etc.) en sluiten aan op 
netwerken in de andere 3 Westerkwartiergemeenten. 

 
9. Verkeer en Vervoer 

Dorpen moeten waar mogelijk, veel fietsvriendelijker worden gemaakt, waarbij in de dorpscentra  
meer fietsenstallingen worden geplaatst. Ook dienen fietsroutes herkenbaar in beeld te worden 
gebracht middels borden, bewegwijzering en gekleurde bestrating. 
De verkeersveiligheid bij scholen vraagt altijd speciale aandacht. Het per auto halen en brengen 
van de kinderen op de tijdstippen van aanvang en uitgaan van de school zorgt veelal voor 
onveilige situaties. Per school dient bekeken te worden welke maatregelen onveiligheid kunnen 
wegnemen.  
De Friesestraatweg (N355) vraagt om aanvullende maatregelen om de sterke toename van 
verkeer te kunnen verwerken. De PvdA wil dat de geplande ventweg sneller wordt gerealiseerd. 
We willen Inzetten op de realisatie van het fietspad Niezijl – Kommerzijl. 
Bij de herinrichting van de verkeersstructuur geven we prioriteit aan fietsers en voetgangers, 
maar ook naar gehandicapten (parkeerplaatsen, stoepranden, drempels en oversteekplaatsen 
‘Op voeten en fietsen naar school’ wordt gestimuleerd.  
Wij zijn blij met onze treinverbinding en merken een enorme groei in aantallen reizigers. Om de 
toenemende vraag aan te kunnen, moet het treinverkeer worden verbeterd. De PvdA wil naast 
een goede busverbinding ook een hogere frequentie van opstapmogelijkheden richting de stad 
Groningen. Ook in de avonduren en weekenden willen wij ons sterk maken voor een hogere 
treinfrequentie tussen Groningen, Zuidhorn en Grijpskerk. We verzetten ons tegen verdere 
verschraling van het openbaar vervoer naar onze kernen en betrekken, indien mogelijk, reizigers 
bij het opnieuw vormgeven van het netwerk tussen de belangrijkste kernen binnen onze 
gemeente, binnen het Westerkwartier (bijvoorbeeld betere verbinding naar Leek en de A7) en 
naar Stad, maar ook moet vanuit alle 15 kernen mogelijk zijn om met het OV de grotere kernen, 
Grijpskerk, Oldehove, Zuidhorn en Aduard te kunnen bereiken. 
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10. De Financiën van Zuidhorn  
       (De kas op orde, de inwoner voorop) 

 
Door de crisis, de hervormingen en de bezuinigingen van de overheid, heeft de gemeente steeds 
minder te besteden. Voor de PvdA staat de inwoner centraal. Inwoner en voorzieningen worden 
daarom zoveel mogelijk ontzien; er wordt eerst bezuinigd op de gemeentelijke organisatie. 
Wanneer inwoners wel wat merken van de bezuinigingen, moeten de sterkste schouders de 
zwaarste lasten dragen. De PvdA wil dat de gemeente de financiën op orde houdt, maar ook blijft 
investeren in de gemeenschap. Voor de komende wil de PvdA het volgende: 

 Provinciale middelen inzetten om de lokale druk te verlichten. 

 We staan voor een zorgvuldig financieel beleid door een gezonde bedrijfsvoering en scherp 
toezicht vanuit de gemeenteraad. U kunt daarbij van ons verwachten dat we eerlijk delen, 
waarbij de sterkste schouders de zwaarste lasten dragen. 

 De PvdA gaat behoedzaam om met de beschikbare overheidsmiddelen. Wij beheren die alsof 
het om ons eigen geld gaat.  

 De lokale overheid moet rekening houden met de draagkracht van haar inwoners.  

 Op Welzijn en Zorg, en het Onderwijs zullen we ons maximaal inspannen om bezuinigingen te 
voorkomen. Op armoedebeleid zullen we niet bezuinigen. 

 We streven ernaar om de bestaande voorzieningen binnen Zuidhorn in stand te houden. 
Voorzieningen die we zorgvuldig hebben opgebouwd en waar we als gemeente trots op mogen 
zijn, moeten we koesteren. Er is echter reden om te veronderstellen dat deze niet allemaal 
gefinancierd kunnen worden zoals voorheen. We hebben kunnen zien hoe de 
kaasschaafmethode uitwerkt voor bijvoorbeeld onze bibliotheken. Daar moeten we mee 
stoppen. Door creatieve oplossingen te verzinnen en met inzet van vrijwilligers, moet het 
mogelijk zijn om ons hoge voorzieningenniveau in stand te houden en mogelijkerwijs zelfs uit te 
bouwen. 

 De PvdA zet zich actief in voor - het behoud van - kwijtschelding van lokale lasten, voor mensen 
met een minimuminkomen (tot 110 procent bijstandsniveau). 

 Voor nieuwkomers op de woningmarkt willen we de starterleningen ook de komende periode 
inzetten. 

   
 



 9 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
               
Mini-interview met: Jan Oomkes 
 

 
Zoals eerder gememoreerd gaat Jan Oomkes, onze huidige Wethouder, stoppen. Na 8 jaar 
wethoudershap in de gemeente Zuidhorn en eerder daarvoor is ook al 8 jaar wethouder geweest in de 
voormalige gemeente Aduard vindt hij het tijd om de pijp aan Machiel te geven. Als een echt 
'zwaargewicht' heeft hij de laatste jaren het College van Burgemeester en Wethouders  en de gemeente 
kleur, vorm en richting gegeven. We zullen zijn kennis, expertise, humor en daadkracht als zodanig 
missen, maar hebben begrip voor zijn besluit. 
 
Hoe was het om Wethouder te zijn in de gemeente Zuidhorn? 
 
Ik ben dankbaar dat ik acht jaar wethouder mocht zijn in de gemeente Zuidhorn waar in mijn periode veel 
is gebeurd en bovendien een gemeente is die er goed voor staat. 
 
Waar ben je het meest trots op? en wat is je het meest bij gebleven? 
 
Trots ben ik op het feit dat er nog steeds gebouwd wordt, goed voor de werkgelegenheid in de bouw, het 
komplan vrijwel is afgerond met een heus Rode Plein, er in onze gemeente nog bibliotheken zijn en niet 
onbelangrijk dat er een goed armoedebeleid in de gemeente is. En enthousiast ben ik over de inzet van 
vele vrijwilligers in alle 15 dorpen! 
Bijzonder vond ik de restauratie van de Steentil, het kerkje Den Horn en de vier gemeentelijke Molens. En 
niet te vergeten het herstellen en in gebruik nemen van het carillon! 
 
 
Wat is volgens jou de meerwaarde van de deelname aan het College van de PvdA? 
 
Deelname aan een college geeft je de mogelijkheden om je programma te realiseren, in de oppositie is 
dat minder eenvoudig. Je kunt laten zien waarvoor je partij staat! 
 
Wat wil je het College en de raad voor de toekomst nog meegeven? 
 
Blijf je inzetten voor de minder bedeelden in de samenleving, geef inhoud aan solidariteit en heb 
aandacht voor de werkgelegenheid. 
Op het gebied van duurzaamheid moeten verdere stappen worden gezet om de gemeente 
klimaatneutraal te krijgen. 
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Blijf aandacht houden voor het vele cultureel erfgoed in de gemeente en het Nationaal Landschap 
Middag-Humsterland. 
Van groot belang is de betrokkenheid van het gemeentebestuur met de burgers en aandacht te geven 
aan alle 15 kernen in de gemeente en de daarin aanwezige dorpshuizen en bibliotheken. 
 
Waarom is de deelname van de PvdA aan het College van BenW zo belangrijk voor de toekomst van 
Zuidhorn: kortom waarom moeten de kiezers stemmen op de PvdA? 
 
De afgelopen jaren hebben de burgers op vele fronten kunnen zien wat er met de PvdA in het college tot 
stand is gekomen, dat kan alleen worden gecontinueerd met de PvdA in het college van Zuidhorn. Met 
name op sociaal gebied wordt het de komende jaren ingewikkeld, dus niet alleen sterk in de kern, maar 
ook sterk en sociaal! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aan het woord,  
onze Wethouderskandidaat:   
Machiel van der Schaaf 
 
Woont  in Briltil, getrouwd met Caroline en heeft  drie kinderen;  Eyse, Hidde en Myrthe 
 
Beroep, hobby’s en/of interesses: 
 
Op dit moment ben ik als leidinggevende verantwoordelijk voor de aansturing van het 
Informatiemanagement binnen de Nationale Politie. Daarnaast ben ik sinds 2010 raadslid voor de PvdA in 
Zuidhorn. Als ik dan nog wat tijd over heb, dan tennis ik bij TIOL, sta ik elke zaterdag langs de lijn om mijn 
bij vv Zuidhorn voetballende zoons aan te moedigen en ben ik een groot liefhebber van alles wat maar te 
maken heeft met koken, eten en drinken. 
 
Hoe lang ben je al actief in de politiek en waarom ging u in de politiek? 
 
Ik ben in mijn studententijd in Groningen actief geworden en al gauw ook lid van de PvdA. Inmiddels dus 
alweer een jaar of twintig! Ik vond (en vind) dat iedereen recht heeft op een bestaan met volwaardige 
participatie in de maatschappij; met ruimte voor wie wil en waardigheid voor wie niet kan. Daar wil ik me 
voor inzetten en de PvdA is de partij waar dat het beste kan. 
 
Wat vindt je het belangrijkste speerpunt in het verkiezingsprogramma? 
 
Iedereen moet, ook als het even wat minder gaat, terug kunnen vallen op voorzieningen en een vangnet 
die we met zijn allen hebben geregeld. Zuidhorn heeft dat goed voor elkaar. Deze voorzieningen en dat 
vangnet moeten we de komende periode wél behouden of daar waar nodig aanpassen aan de huidige 
samenleving. Maar dan wel op een rechtvaardige en vooral solidaire wijze. Dat is echter geen 
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vanzelfsprekendheid. Daarom is het zo belangrijk dat de PvdA weer een belangrijke stem krijgt in de 
nieuwe raad! 
 
Wat zou er in de gemeente beter moeten/kunnen? 
 
Ik ben in de eerste plaats ontzettend trots op het voorzieningenniveau en de sociale verbondenheid 
binnen onze gemeente. Uiteraard zijn er altijd zaken die beter kunnen, bijvoorbeeld de bereikbaarheid 
van en naar Stad. ’s Ochtends en ’s avonds een overvolle Friesestraatweg en ook de treinen en bussen 
zitten tjokvol. Dat zou beter moeten en kunnen!  
 
Waarom moet de kiezer op jouw partij stemmen? 
 
De afgelopen periode hebben wij door deel te nemen aan de coalitie van Zuidhorn in economische 
crisistijd toch veel van onze doelen en idealen weten te verwezenlijken. We hebben verantwoordelijkheid 
genomen. De PvdA heeft zin in een nieuwe periode, waarin we opkomen voor een solidaire samenleving, 
waarin iedereen telt en waar we ons inzetten voor behoud van onze voorzieningen, ook in moeilijke 
financiële tijden. Aanpakken en niet aan de zijlijn staan, is daarbij ons motto. Daar hou ik van en daar ben 
ik van. Ik hoop dan ook dat we als PvdA weer op uw  
stem mogen rekenen! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Gedrukt bij “De Zijlen, Tolbert” 


